
                                                              
 

                                                                ARTIKEL 41 Vragen 
 
Betreft: Aantal asielzoekers maakt verdienmodel van voorrangswoningen – 
Schriftelijke vragen situatie Oss  
 
                                                                                                                                                             Oss, 14 juni 2025 
 
Geacht College van Burgemeester en Wethouders,  
 
Op 14 juni 2025 publiceerde het AD een artikel getiteld "Aantal asielzoekers maakt verdienmodel 
van voorrangswoningen: 'Mijn vrouw kreeg ook een huis'"1 
In dit artikel wordt melding gemaakt van signalen dat sommige statushouders op oneigenlijke wijze 
profiteren van het systeem van woningtoewijzing, en dat sprake zou zijn van een structureel 
verdienmodel waarbij huwelijken worden gesloten om aanspraak te maken op voorrang bij sociale 
huurwoningen. 
Gelet op de aanhoudende druk op de woningmarkt in Nederland, en ook in de gemeente Oss, roept dit 
bericht grote maatschappelijke en politieke vragen op. Namens FVD Oss stel ik daarom de volgende 
schriftelijke vragen aan uw College: 
 
Vragen: 

1. Is het College bekend met het genoemde artikel en de daarin geschetste problematiek?  
2. Is bij het College of de woningcorporaties Mooiland en BrabantWonen in de gemeente Oss 

bekend of vergelijkbare situaties zich ook in onze gemeente voordoen of hebben 
voorgedaan? 

3. Kan het College aangeven hoeveel statushouders in de afgelopen drie jaar met voorrang 
een woning in de gemeente Oss hebben gekregen, en hoe deze toewijzing zich verhoudt 
tot reguliere woningzoekenden (zoals starters, spoedzoekers of jonge gezinnen)?  

4. Is er in Oss zicht op huwelijken die kort na een woningtoewijzing plaatsvinden, met als 
mogelijk doel het verkrijgen van een extra woning op basis van gezinshereniging? 

5. Welke stappen neemt het College of de woningcorporaties om misbruik van het systeem 
van voorrangstoewijzing te voorkomen? Wordt hierbij samengewerkt met bijvoorbeeld 
IND, COA of politie? 

6. Is het College bereid nader onderzoek te doen naar mogelijke fraude of misbruik van het 
woningtoewijzingssysteem door statushouders in Oss? 

7. Welke maatregelen overweegt het College om de druk op de sociale woningmarkt voor 
reguliere inwoners van Oss te verlichten, in het bijzonder voor jongeren en spoedzoekers? 

 
Wij zien de antwoorden graag spoedig tegemoet. 
 
Marjolein van Hattem  
Jacco van der Worp 
Forum voor Democratie Oss 
 

 
1 Link: https://www.ad.nl/binnenland/aantal-asielzoekers-maakt-verdienmodel-van-voorrangswoningen-mijn-
vrouw-kreeg-ook-een-huis~ad95a753/ 



                                                               




